
Miljøministerens samrådsbesvarelse af spørgsmål nr. I
stillet af Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg ef-
ter ønske fra Benny Engelbrecht

Spørgsmål

”Vil ministeren redegøre for, i hvilket omfang danske organi-

sationer har været inddraget i overvejelserne om konkrete 

løsningsmodeller for pant på dåseemballager købt i Tysk-

land.?”

Svar

Som jeg netop har oplyst i besvarelsen af samrådsspørgs-

mål H, har jeg i august måned afholdt møder med repræ-

sentanter for dansk detailhandel, bryggerierne og Dansk 

Retursystem, hvor jeg orienterede om den opnåede enighed 

om principperne for en løsning.

På baggrund af tilkendegivelserne fra detailhandlen, brygge-

rierne og Dansk Retursystem om, at de gerne vil medvirke i 

udarbejdelsen af en praktisk løsning, har jeg bedt Miljøsty-

relsen om sammen med de berørte parter at udarbejde for-
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slag til en praktisk løsning baseret på de principper, der er 

opnået enighed med tyskerne om. 

Jeg har stor tillid til at parterne med deres praktiske indsigt i 

det danske pant- og retursystem vil være i stand til at levere 

en praktisk løsning, der sikrer en indsamling og genanven-

delse af de dåser, danskerne bringer ind i landet fra de ty-

ske grænsehandelsbutikker. 

Parterne har nu påtaget sig inden for kort tid at fremlægge 

et konkret bud på, hvordan en løsning skal se ud, der opfyl-

der de principper, jeg er nået til enighed om med min tyske 

kollega. 


